
7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM 

 
Termín konání: úterý 20. června 2023 od 19:00 hod. v místnosti obecního úřadu. 

 
Přítomni: Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Kursa Jaroslav, Šnorková Markéta, Zvoníčková 

Denisa 
Omluveni: Vaclík Václav 
 
Program: 

1. Zahájení 
2. Rozpočtová opatření 
3. Závěrečný účet obce za r. 2022 
4. Účetní závěrka za r. 2022 
5. Smlouva s EKO-KOM 
6. Termíny zasedání na 2. pololetí 2023 
7. Informace z výborů 
8. Informace z obecního úřadu 

 
1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 19:00 hodin 

starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že 
zasedání bylo řádně svoláno v souladu s jednacím řádem. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů ZO (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 6 členů ZO, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. Ke zveřejněnému zápisu z minulého jednání nikdo 
nevznesl výhrady. 

Předsedající určil zapisovatelem M. Brůžka a ověřovateli zápisu D. Zvoníčkovou a P.Dychtla, 
kteří tuto funkci přijali. 

Návrh usnesení 2023-7/1: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle návrhu zveřejněného na 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

2. Předsedající seznámil ZO se schváleným rozpočtovým opatřením 4/2023, 5/2023 a 6/2023 
(příloha č. 2), které je zveřejněno i na webových stránkách obce. K tomuto bodu jednání 
nikdo z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani výhrady.  

Návrh usnesení 2023-7/2: Zastupitelstvo bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 4/2023, 
5/2023 a 6/2023. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

3. Předsedající předložil ZO závěrečný účet obce Mokrý Lom za r. 2022, který byl vyvěšen na 
úřední desce od 31. 5. do 20. 6. 2023, a to i na webových stránkách obce způsobem 
umožňujícím dálkový přístup (viz příloha č. 3).  Předsedající zároveň ZO seznámil se Zprávou o 
výsledku přezkoumání hospodaření obce za r. 2022 ze dne 29. 5. 2023, která je součástí 
závěrečného účtu. Při přezkoumání nebyly zjištěny žádné chyby nebo nedostatky. K tomuto 
bodu jednání nikdo z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani výhrady. 

Návrh usnesení 2023-7/3: Zastupitelstvo bere na vědomí Zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření za r. 2022 ze dne 29. 5. 2023. Zastupitelstvo projednalo závěrečný účet obce Mokrý Lom 
za r. 2022 souhlasem s celoročním hospodařením bez výhrad. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 
Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

4. Předsedající předložil ZO účetní závěrku obce Mokrý Lom za r. 2022, která byla vyvěšena na 
úřední desce od 31. 5. do 20. 6. 2023, a to i na webových stránkách obce způsobem 
umožňujícím dálkový přístup (viz příloha č. 4 – Příloha účetní závěrky). Starosta zároveň ZO 
seznámil s dalšími podklady k projednání účetní závěrky  (zejména Zprávou o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za r. 2022 ze dne 29.5.2023, Zprávou o inventarizaci majetku 



a závazků). Zprávu finančního výboru přednesl jeho předseda J. Kursa, finanční výbor na 
svém zasedání 15. 6. 2023 doporučil účetní závěrku ke schválení. Před hlasováním byla dána 
možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko 
sděleno nebylo.  

Návrh usnesení 2023-7/4: Zastupitelstvo konstatuje, že předložená účetní závěrka za r. 2022 
poskytuje v rozsahu skutečností posuzovaných podle § 4 vyhlášky č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý 
obraz předmětu účetnictví a finanční situace obce Mokrý Lom (účetní jednotky) a účetní závěrku za 
r. 2022 schvaluje. Zastupitelstvo také schvaluje převod hospodářského výsledku za rok 2022 na účet 
nerozděleného zisku. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

5. Předsedající seznámil ZO s navazující smlouvou o spolupráci při zajištění zpětného odběru a 
zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství s firmou 
EKO-KOM, která zajišťuje zpětný odběr obalů (příloha č. 5). Důvodem je změna legislativy 
(zákona o odpadech, zákona o obalech, směrnice o omezení dopadu některých plastových 
výrobků na životní prostředí). Nová smlouva vychází v maximální možné míře z té původní. 
Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. J. Kursa navrhl doplnění nádoby na hliníkové obaly – plechovky. Vedení obce 
poptá možnost separace tohoto odpadu u dodavatele služeb, fy. Marius Pedersen. Žádné 
další stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení 2023-7/5: Zastupitelstvo schvaluje navazující Smlouvu o spolupráci při zajištění 
zpětného odběru a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství 
se společností EKO-KOM. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

6. Předsedající požádal přítomné o návrhy termínů zasedání zastupitelstva na 2. pololetí. 
Zastupitelstvo se konsenzuálně shodlo na termínech: 5. 9. 2023, 17. 10. 2023, 12. 12. 2023, 
vždy od 19 hod. 

Návrh usnesení 2023-7/6: Zastupitelstvo schvaluje termíny zasedání na 5.9.2023, 17.10.2023, 
12.12.2023, vždy od 19 hod. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo 
přijato. 

7. Předsedající požádal předsedy jednotlivých výborů o zprávu o proběhlé či plánované činnosti 
jednotlivých výborů. Předseda finančního výboru informoval přítomné o průběhu zasedání 
15. 6.2023, na kterém byla projednávána účetní závěrka. Kontrolní výbor se sešel 2. 5. 2023, 
kontrolované období bylo v pořádku. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení 2023-7/7 Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o činnosti výborů. Výsledek 
hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato. 

8. Místostarosta přednesl informace z obecního úřadu, doplnil ho starosta obce: 

- 17.6. byl přizván do obce kominík 

- proběhlo čištění vodojemu 

- proběhlo vzorkování pitné vody v Polžově, voda je zcela bez vad 

- probíhá rekonstrukce KD, 23.6. budou osazeny dveře, ostatní práce jsou rovněž v běhu 

- dotace z POV kraje pro probíhající rekonstrukci nebyla schválena, bylo podpořeno méně 
než ¾ žádostí. Nicméně finanční náročnost akce odpovídá jejím možnostem a bude 
dokončena v plánovaném rozsahu. 

- probíhá jednání o likvidaci BRKO s firmou ODPADY-JIH 

- údržba travnatých ploch v okolí KD: v letošním roce vázne péče o zeleň v okolí KD a na 
návsi. Brigády na úklid návsi se zúčastnila jen malá část spoluobčanů a ani spoluobčany 
využívané venkovní prostory před KD nebyly dlouho ošetřeny. Péče o prostory dětského 
hřiště domluvená při sestavování nového ZO také nefunguje. Péči o dětské hřiště si proto 



přebral opět místostarosta a s péči o zeleň na návsi osloví velitele hasičů V. Vaclíka (na 
ZO nepřítomen), kterým je k dispozici klubovna v objektu KD včetně úhrady energií. Dle 
výsledku jednání bude postupováno dále s cílem zajistit sekání alespoň 2x ročně. 

- nabídka projekt. dokumentace na chodníky je činí 199 000 Kč + cca 50 000 Kč na projekt 
zavezení části rybníka; otázka budoucnosti dotací; aspekt neuznatelných výdajů. Celková 
finanční náročnost akce dalece překračuje možnosti obce a je jednoznačně navázaná na 
možnost čerpání dotace. Už odhadovaná část finanční spoluúčasti představuje značnou 
zátěž a riziko pro hospodaření obce v období všeobecných finančních úspor. Není jisté, 
zda v období ořezávání výdajové části státního rozpočtu bude obcím poskytována dotace 
na tento typ projektů v rozsahu minulých let. Vedení obce proto doporučilo posunout 
rozhodnutí o zadání zpracování projektů a přípravu dalšího rozvoje projektu nejdříve na 
podzimní měsíce roku 2023. OÚ předpokládá postupné zavádění úsporných 
ekonomických balíčků ze strany vlády ČR, zlepšení inflačních ukazatelů a tím 
zpřehlednění situace, tedy možnost kvalifikovanějšího rozhodnutí. Ve všeobecné shodě 
byl přijat návrh, aby před přijetím finálního rozhodnutí ZO o realizaci akce proběhla širší 
diskuse se spoluobčany na půdě OÚ, nicméně kvalifikované rozhodnutí zřejmě nebude 
možné bez zpracovaného projektu. 

- 24.6. bude v 10 hod. požehnání kapličky v Polžově při příležitosti 130 let od postavení 

K dalším bodům: 

- M. Šnorková informovala o termínu pořádání Dětského dne 8.7.2023. Naplní budou 
mimo jiné Smyslové hry. Akci bude poskytnuta standardní finanční podpora. 
Místostarosta zajistí úpravu zeleně na dětském hřišti a ohniště. Akce bude ještě 
upřesněna a vyhlášena obecním rozhlasem. ZO bylo dále informováno, že ve stejném 
termínu proběhne u KD opékání prasete, jedná se ale o privátní akci bez účasti obce. 

- J. Michal informoval o demontáži sloupů telefonního vedení spol. Cetim na základě 
telefonické poptávky. 

- J. Michal informoval o zvýšené prašnosti při používání cesty ke sběrnému dvoru s tím, že 
chce cestu z baleného asfaltu, protože ji má v obci k domu každý. Toto bylo rozporováno. 
Vedení OÚ žádost vzalo na vědomí a do budoucna navrhne technické řešení. 

- V termínu 23.9.2023 proběhne akce Loučení s létem 

- J. Michal se dotázal na možnost realizace dalšího pramene pitné vody. Tato otázka se již 
v minulosti řešila a dle starosty po diskusi s J. Tybitanclem se tato možnost nenabízí. 
Nicméně dle aktuálních hodnot disponuje obec cca 50 % rezervou kapacity pitné vody.  
Ani v nedávných suchých letech nedocházelo k deficitu (vyjma poruch na řádu či 
nadlimitních/neřízených odběrech, které ale s kapacitou pramenů nesouvisí). 

 

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 20:22 hod. 

 

 

Zapsal M. Brůžek 

Ověřovatelé: P. Dychtl, D. Zvoníčková 


